



الجمعية العامة الـ147 للاتحاد البرلماني الدولي

لواندا، أنغولا

27-23 تشرين الأول/أكتوبر 2023



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

C-III/147/A.1
19 حزيران/يونيو 2023

اللجنة الدائمة
للديمقراطية وحقوق الإنسان

مشروع جدول الأعمال

1. إقرار جدول الأعمال

2. الموافقة على المحاضر الموجزة للدورة التي عقدتها اللجنة خلال الجمعية العامة الـ146 للاتحاد البرلماني الدولي في المنامة (آذار/مارس 2023)

3. الإعداد لقرار بعنوان الاتجار بالأيتام: دور البرلمانات في الحد من الأضرار

(أ) عرض مشروع القرار والمذكرة التفسيرية التي أعدها المقررون المشاركون

(ب) مناقشة حول مشروع القرار

(ج) صياغة مشروع القرار واعتماده في الجلسة العامة

(د) تعيين مقرر للجمعية العامة الـ147

4. الأعمال التحضيرية للجمعيات العامة المقبلة

(أ) موضوع القرار المقبل الذي ستعده اللجنة

(ب) بنود أخرى على جدول أعمال اللجنة في الجمعية العامة الـ148 للاتحاد البرلماني الدولي

5. انتخابات مكتب اللجنة الدائمة

ستقوم اللجنة بملء الشواغر الحالية في المكتب استناداً إلى المقترحات الواردة من المجموعات الجيوسياسية. كما ستنتخب

اللجنة رئيساً ونائب رئيس جديدين من بين أعضاء المكتب.

6. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

147th IPU Assembly

Luanda, Angola
23–27 October 2023



Standing Committee on
Democracy and Human Rights

C-III/147/A.1
19 June 2023

Draft agenda

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary record of the Committee's session held during the 146th IPU Assembly in Manama (March 2023)**
3. **Preparation of a resolution entitled *Orphanage trafficking: The role of parliaments in reducing harm***
 - (a) Presentation of the draft resolution and explanatory memorandum by the co-Rapporteurs
 - (b) Debate on the draft resolution
 - (c) Drafting and adoption of the draft resolution in plenary
 - (d) Appointment of a rapporteur to the 147th IPU Assembly
4. **Preparations for future Assemblies**
 - (a) Subject of the next resolution to be prepared by the Committee
 - (b) Other items for the Committee's agenda at the 148th IPU Assembly
5. **Elections to the Bureau of the Standing Committee**

The Committee will fill the vacancies on the Bureau based on proposals received from the geopolitical groups. The Committee will also elect a new President and Vice-President from among the Bureau members.
6. **Any other business**

E

#IPU147